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Protokoll 
Dato:                   01.11.2022 kl. 12:00 - 15:00 

Sted:                   Holberg Terrasse, Stensberggata 27, Oslo 

 

Stemmeberettigede til stede: 12  

Kommune/organisasjon Navn Verv 

Ringerike, Lier og Hole kommune Gunn Cecilie Ringdal  Leder 

Oslo og Omland Friluftsråd Hans-Petter Aas Nestleder 

Norges Skogeierforbund Helge Lindstad Medlem 

Skiforeningen Håvard S. Abrahamsen Medlem 

Oslo kommune Jenny Skagestad  Medlem 

Naturvernforbundet i Oslo og Akershus Håkon Eide Gundersen Varamedlem 

Den Norske Turistforening Oslo og Omegn Henning Hoff Wikborg  Medlem 

Interessegruppe for hytteeiere i Marka Ingerid Helseth Medlem 

Norskog Bente E. Løvenskiold Varamedlem 

Norges Jeger- og Fiskeforbund Bjørn Bojsen Medlem 

Norges bondelag Eli Berven Varamedlem 

Representant for velforeningene Tore Faller  Medlem 

 

Forfall utan vara:  Nordre Follo og Enebakk kommune: Hanne Opdan 

Asker og Bærum kommune: Lisbeth Hammer Krog 

Nannestad, Gjerdrum, Nittedal, Lørenskog og Rælingen kommune: 

Hilde Thorkildsen 

Jevnaker og Lunner kommune: Morten Lafton 

Viken Idrettskrets: Sven Even Maamoen 

Oslo Idrettskrets: Magne Brekke 

     

Forfall med vara:  Naturvernforbundet i Oslo og Akershus: Helen Svensson 

   Norskog: Carl Gustaf Rye-Florentz 

   Norges bondelag: Ann-Kristin Knutsen 

    

Observatører: Klima- og miljødepartementet: Hege Feiring 

   Interessegruppe for hytteeiere i Marka: Torgny Hasås  

   Jevnaker og Lunner kommune: Syver Leivestad  

MARKARÅDET  

 

  Vår referanse 

2019/15427 

Markasekretariat 

Anine Eitrem Landmark 

Vår dato 

04.11.2022 
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Innlegg:  Statsforvalteren i Oslo og Viken: Christian Hillman  

Statsforvalteren i Oslo og Viken: Tone Mejlgaard 

Forsvarsbygg: Øystein Løvli  

Interessegruppe for hytteeiere i Marka: Torgny Hasås 

 

Referent:   Anine Eitrem Landmark 

 

Møteleder:   Gunn Cecilie Ringdal 

 

Sak 1/10 Velkommen  

 

Sak 2/10  Godkjenning av møteinnkalling  

Oppført feil dato for neste møte. Rett dato er 10.01.2023.  

Vedtak:  

Møteinnkalling ble godkjent 

Vedlegg: 

Møteinnkalling (vedlegg 1) 

Sak 3/10  Godkjenning av protokoll fra møtet 09.05.2022 

Vedtak:  

Protokoll fra forrige møte 09.05.2022 ble godkjent 

Vedlegg: 

Protokoll fra møte 09.05.2022 (vedlegg 2) 

Sak 4/10  Møtegodtgjørelse 

Vedtak:  

Deltakere med krav på møtegodtgjørelse gis 3 timer for møtet og 1 time for forberedelse (totalt 4 

timer). Arbeidsutvalget gis i tillegg 1 time for forberedelse (totalt 5 timer). Krav registreres i DFØ.  

Vedlegg: 

Retningslinjer – krav på møtegodtgjørelse (vedlegg 3) 

Sak 5/10  Godkjenning av nytt medlem i arbeidsutvalget 

Håvard Abrahamsen har overtatt stillingen som generalsekretær i Skiforeningen etter Erik 

Eide, som tidligere var oppnevnt i arbeidsutvalget. Arbeidsutvalget foreslo at Håvard 

Abrahamsen overtar vervet i arbeidsutvalget etter Erik Eide. 

 

Vedtak:  

Håvard Abrahamsen oppnevnes i arbeidsutvalget. 
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Sak 6/10  Vern av Østmarka  

Statsforvalteren i Oslo og Viken presenterte verneforslaget og svarte på spørsmål. Formålet var å 

gi rådet oversikt over prinsipielle spørsmål og best mulig grunnlag for å avgi en eventuell felles 

høringsuttalelse.  

 

Medlemmene stilte blant annet spørsmål til opprettholdelse av skogsbilveier, forholdet til 

eksisterende verneforskrifter etter markaloven, rekkefølge ved søknadsbehandling, forvaltning av 

villsvin, besøksstrategi, nasjonalparksenter og organisert virksomhet. 

 

Svar fra Statsforvalteren:  

- Skogsbilveier vil opprettholdes ved at vedlikehold av stier, løyper og veier fortsatt vil være 

tillatt, herunder fjerning av vindfall. Forvaltningsplan vil angi sone for vegetasjonsrydding 

rundt skiløyper og andre retningslinjer. 

- Det har ikke vært en hensikt å foreslå strengere regler enn forskriftene for dagens 

friluftslivsområder. 

- Søknader skal som hovedregel behandles av forvaltningsmyndigheten før kommunen 

vurderer søknaden etter markaloven/plan- og bygningsloven. 

- Aktuelt å ta med villsvin i bestemmelsen om uttransport av felt elg og hjort.  

- Økt ferdsel og turisme i området som følge av en eventuell nasjonalpark skal blant annet 

håndteres gjennom en besøksstrategi. Denne skal utarbeides og sendes på høring etter 

eventuelt vernevedtak.  

- Nasjonalparksenter vil plasseres utenfor verneområdet. Ikke aktuelt å ta stilling til 

lokalisering før eventuelt vernevedtak foreligger.  

- Hensikten er ikke å begrense dagens aktivitetstilbud. Dagens organiserte virksomheter 

kan fortsette uten søknad. Bestemmelsen om organisert virksomhet er ment som en 

sikkerhetsventil for fremtidige aktiviteter med negative effekter på verneverdiene, som vi 

i dag ikke kan forutse.  

 

Kommentarer fra medlemmer: 

- Muligheten for fysisk aktivitet må ikke begrenses. Barn og unges interesser ble spesielt 

fremhevet. 

- Behov for tilrettelegging/turvei som følge av klimaendringer og færre vinterdager. 

- Behov for en tydeligere beskrivelse av verneformålet – spesielt med tanke på å 

tilrettelegge for aktivitet.  

- Viktig at vern ikke utfordrer markagrensen. 

- Fordel med en overordnet forvaltning av et større område for å forhindre en bit for bit 

nedbygging. 

- Eventuelle endringer i markaloven vil sendes på høring våren 2023. Aktuelt for 

departementet å vurdere verneforskriften opp mot eventuelle lovendringer. 

Muligheten for å avgi en felles uttalelse innen høringsfristen 15.01.2023 ble diskutert. Innspill må 

sendes til sekretariatet innen neste møte i arbeidsutvalget 19.12.2022. Arbeidsutvalget vil 

gjennomgå alle innspill og legge frem et forslag til felles uttalelse i neste møte 10.01.2023.  
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Vedtak:  

Innspill til felles uttalelse fra Markarådet må sendes markasekretariatet@statsforvalteren.no 

innen neste møte i Arbeidsutvalget 19.12.2022. 

Innlegg/kommentarer 

Gunn Cecilie Ringdal 

Hans-Petter Aas 

Bente Løvenskiold 

Henning Hoff Wikborg 

Ingerid Helseth  

Helge Lindstad 

Håvard Abrahamsen 

Håkon Eide Gundersen 

Eli Berven 

Tore Faller 

Jenny Skagestad 

Vedlegg: 

Presentasjon fra Statsforvalteren (vedlegg 4) 

Lenke: 

www.statsforvalteren.no/ostmarka 

 

Sak 7/10  Anlegg av vei til Gyrihaugen – nytt radaranlegg 

Øystein Løvli fra Forsvarsbygg orienterte om status for anleggsarbeidet.  

Innlegg fra Interessegruppe for hytteeiere i Marka vedrørende dårligere mobildekning etter riving 

av basestasjoner.  

Innlegg/kommentarer: 

Torgny Hasås 

Vedtak: 

Markarådet tar saken til orientering 

Vedlegg: 

Presentasjon fra Forsvarsbygg (vedlegg 5) 

Presentasjon fra Interessegruppe for hytteeiere i Marka (vedlegg 6) 

 

Sak 8/10 Endringer i Markaloven 

Orientering om status fra Klima- og miljødepartementet v/Hege Feiring.  

mailto:markasekretariatet@statsforvalteren.no
http://www.statsforvalteren.no/ostmarka
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Høringsforslaget vil ferdigstilles en gang etter jul. Markarådet vil på vanlig måte få forslaget på 

høring. Hvordan Markarådet skal involveres vil avklares til våren. Aktuelt med en gjennomgang 

fra departementet i møte 16 juni.  

Innlegg/kommentarer: 

Gunn Cecilie Ringdal 

Vedtak: 

Markarådet tar saken til orientering.  

 

Sak 9/10 Eventuelt 

Ingen aktuelle saker.  

Sak 10/10 Møteplan for 2023 og innspill til aktuelle saker 

Alle medlemmene har mottatt innkalling til neste års møter i Markarådet: 

- 10.01.2023 kl. 12.00 – 15.00  

- 16.06.2023 kl. 10.00 – 14.00  

 

Mulighet for befaring 16.06.2023. Aktuelt med befaring knyttet til skogbruk, enten med Oslo 

kommune eller Løvenskiold. Befaring i Østmarka er også aktuelt.  

Forslag til andre aktuelle saker sendes til markasekretariatet@statsforvalteren.no. Innspill til 

møtet 10.01.2023 må sendes til sekretariatet innen 19.12.2022. 

Vedlegg: 

Vedlegg 1) Møteinnkalling og agenda – Markarådet 01.11.2022 

Vedlegg 2) Protokoll – Markarådet 09.05.2022 – befaring Gyrihaugen  

Vedlegg 3) Retningslinjer - Godtgjøring av medlemmer i Markarådet  

Vedlegg 4) Presentasjon - Vern av Østmarka – Statsforvalteren  

Vedlegg 5) Presentasjon – Gyrihaugen - Forsvarsbygg 

Vedlegg 6) Presentasjon – Gyrihaugen - Interessegruppe for hytteeiere i Marka 

Lenke: 

www.statsforvalteren.no/ostmarka 

 

 

 

mailto:markasekretariatet@statsforvalteren.no

